
Protokół Nr LXXXIII/23 

z sesji Rady Miejskiej w Radkowie 

z dnia 31 lipca 2023 roku 

 

Otwarcie obrad – godz. 16.43 

Zamknięcie obrad – godz. 18.35 

Ad. 1 

Obrady LXXXIII sesji Rady Miejskiej w Radkowie otworzył Przewodniczący RM witając osoby 

uczestniczące w sesji. 

Przewodniczący RM – udzielił głosu przewodniczącej komisji oświaty oraz opiekunowi MRM 

radnej Barbarze Sobczyńskiej. 

B. Sobczyńska – podsumowała realizację projektu Młodzieżowej Rady Miejskiej „Uczymy się 

ratować życie - pierwsza pomoc przedmedyczna” oraz wraz z Przewodniczącą i 

Wiceprzewodniczącą MRM złożyła podziękowania dla osób prowadzących zajęcia w ramach 

projektu. 

Ad. 2  

Na podstawie listy obecności Przewodniczący RM stwierdził, że obrady są prawomocne -  

w sesji uczestniczy 15 radnych (lista obecności radnych oraz lista obecności sołtysów 

stanowią załączniki do protokołu). 

Ad. 3 

Przewodniczący RM - stwierdził, że sesja zwołana została zgodnie z zasadami określonymi  

w Statucie Gminy, w związku z czym stwierdził prawidłowość jej zwołania. 

Ad. 4 

Przewodniczący RM - przedstawił porządek obrad sesji w dniu 31 lipca 2023 r.: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Stwierdzenie prawidłowości zwołania sesji. 

4. Przedstawienie porządku obrad i wprowadzenie ewentualnych zmian. 

5. Wypowiedzenie się oraz zgłaszanie uwag przez radnych do treści protokołu z sesji z dnia 

30 czerwca 2023 r. 

6. Sprawozdanie z prac Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

7. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie ustalenia zasad udzielania 

i rozmiaru obniżek tygodniowego, obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycielom, 

którym powierzono stanowiska kierownicze oraz określenia tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedagoga, psychologa, logopedy, doradcy 



zawodowego, terapeuty pedagogicznego i nauczycieli przedszkoli i innych placówek 

przedszkolnych pracujących z grupami obejmującymi dzieci 6-letnie i dzieci młodsze

          – DRUK NR 1 

b) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Miejsko- Gminnego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 

2023                              – DRUK NR 2 

c) zmieniająca uchwałę w sprawie emisji obligacji komunalnych oraz określenia zasad ich 

zbywania, nabywania i wykupu     – DRUK NR 3 

d) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Radków        – DRUK NR 4 

e) zmian w budżecie Gminy Radków na 2023 rok   – DRUK NR 5 

8. Sprawy różne. 

9. Zamknięcie sesji. 

Przewodniczący RM - zapytał, czy ktoś chciałby zgłosić wniosek w sprawie zmiany 

przedstawionego porządku obrad (porządek obrad stanowi załącznik do protokołu). 

Nikt nie zgłosił wniosku o zmianę porządku obrad. 

Ad. 5 

Przewodniczący RM - poinformował, że protokół z sesji Rady Miejskiej w Radkowie z dnia 30 

czerwca 2023 r. był wyłożony do wglądu w Biurze Rady Miejskiej w Radkowie oraz 

zamieszczony został w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Miasta i Gminy w Radkowie. 

Przewodniczący RM zapytał czy radni mają uwagi do protokołu z sesji z dnia 30 czerwca 2023 

r. 

Nie wniesiono uwag do w/w protokołu. 

Ad. 6 

Przewodniczący RM - poprosił Burmistrza o złożenie sprawozdania międzysesyjnego. 

Burmistrz – złożył sprawozdanie ze swoich prac za okres od 24 czerwca 2023 roku do 25 lipca 

2023 roku oraz przedstawił sytuację zaległości mieszkańców gminy w płatnościach z tyt. 

gospodarki odpadami, czynszu za lokale komunalne, dostawy wody i odbioru ścieków oraz 

przedstawił warunki zagospodarowania przestrzennego w okolicy ul. Łąkowej w Radkowie 

(sprawozdanie wraz z informacjami nt. zadłużenia oraz mapa planu miejscowego stanowią 

załączniki do protokołu). 

Przewodniczący RM – zapytał, czy radni mają pytania do przedstawionego sprawozdania. 

J. Gorczycki – odniósł się do informacji ponownej możliwości pozyskania dofinansowania na 

odbudowę zabytków i zapytał na jakim poziomie będzie to dofinansowanie, a jaki wkład własny 

będzie musiał ponieść beneficjent.   

Burmistrz – odpowiedział, że po stronie beneficjenta wkład będzie nie wyższy niż 2% i będzie 

on gwarantowany ze środków z budżetu gminy. Burmistrz zapowiedział, że tak jak w 



poprzedniej edycji beneficjenci zostaną zaproszeni na spotkanie, na którym środki 

dofinansowania zostaną podzielone. Po stronie beneficjentów pozostaje szczegółowe 

opracowanie zamierzeń dotyczących odbudowy obiektów, natomiast Referat Programowania 

Rozwoju i Współpracy Transgranicznej przeprowadzi całą procedurę zgłoszenia wniosków. 

Burmistrz poinformował, że rozpoczyna się również kolejny projekt, który będzie miał 3 progi 

finansowe dla zadań: do 2 milionów, do 8 milionów oraz do 30 milionów zł. W ramach 

pierwszego progu projektu Burmistrz chce wykonać remonty szeregu krótkich dróg 

wewnętrznych, dojazdowych itp. Projekt niestety nie obejmuje dofinansowania na wymianę 

oświetlenia ulicznego. W ramach progu do 8 mln planowane są zadania związane z 

infrastrukturą kanalizacyjną, a w progu do 30 mln wymiana wodociągów przesyłowych w 

gminie wraz z budową stacji uzdatniania wody oraz budową nowych ujęć wody w 

Wambierzycach.  

Przewodniczący RM – zapytał czy ktoś jeszcze ma pytania. 

J. Gorczycki – zapytał, czy w obecnej edycji programu odbudowy zabytków kwota 

przeznaczona na dofinansowanie jest wyższa, czy niższa niż w poprzedniej edycji. Radny 

zapytał również do kiedy został przedłużony termin na wykonanie oświetlenia m.in. w 

Tłumaczowie. 

Burmistrz – odpowiedział, że odnośnie kwoty przeznaczonej na zadanie nie ma jeszcze 

rozpoznania, niebawem odbędzie konferencja online, na której będzie to omówione. Na chwilę 

obecną nie ma jeszcze harmonogramu rozpisania środków.  

Przewodniczący RM – zapytał czy ktoś jeszcze ma pytania. 

Nikt nie miał więcej pytań. 

Przewodniczący RM – zapytał, czy radni mają jeszcze pytania do przedstawionego 

sprawozdania. 

Nikt nie miał więcej pytań. 

O godz. 18.12 Przewodniczący RM ogłosił przerwę. 
O godz. 18.25 Przewodniczący RM wznowił obrady. 

Obrady opuścił radny Krzysztof Przybycień. Liczba radnych spadła do 14. 

Ad. 7 

DRUK NR 1 w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie ustalenia zasad 

udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego, obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

nauczycielom, którym powierzono stanowiska kierownicze oraz określenia 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedagoga, psychologa, logopedy, 

doradcy zawodowego, terapeuty pedagogicznego i nauczycieli przedszkoli i innych 

placówek przedszkolnych pracujących z grupami obejmującymi dzieci 6-letnie i dzieci 

młodsze 

Przewodniczący RM - poprosił stałe komisje RM o przedstawienie opinii w sprawie 

przedmiotowego projektu uchwały. 

Bogusz Drożdż – komisja rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 



Czesława Jarzyńska - komisja skarg, wniosków i petycji pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały. 

Piotr Trybus - komisja budżetu, planowania i mienia komunalnego pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały. 

Barbara Sobczyńska - komisja oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 

uchwały. 

Janusz Gorczycki - komisja kultury, sportu i turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały. 

Alfreda Rakowska - komisja zdrowia, spraw społecznych i porządku publicznego pozytywnie 

zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

Ryszard Markowicz - komisja spraw gospodarczych i rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały.  

Przewodniczący RM - zapytał czy ktoś z Pań i Panów radnych ma pytania odnośnie projektu 

uchwały DRUK NR 1. 

Nikt z radnych nie miał pytań. 

Przewodniczący RM - stwierdził kworum i zarządził głosowanie nad uchwałą. 

Przystąpiono do głosowania: 

Głosowało 14 radnych:   za - 14   przeciw - 0   wstrzymało się - 0. 

Wykaz imiennych głosowań stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący RM stwierdził, że w wyniku głosowania uchwała została przyjęta. 

DRUK NR 2 zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Miejsko- Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 

Narkomanii na rok 2023 

Przewodniczący RM - poprosił stałe komisje RM o przedstawienie opinii w sprawie 

przedmiotowego projektu uchwały. 

Bogusz Drożdż – komisja rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

Czesława Jarzyńska - komisja skarg, wniosków i petycji pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały. 

Piotr Trybus - komisja budżetu, planowania i mienia komunalnego pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały. 

Barbara Sobczyńska - komisja oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 

uchwały. 

Janusz Gorczycki - komisja kultury, sportu i turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały. 



Alfreda Rakowska - komisja zdrowia, spraw społecznych i porządku publicznego pozytywnie 

zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

Ryszard Markowicz - komisja spraw gospodarczych i rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały.  

Przewodniczący RM - zapytał czy ktoś z Pań i Panów radnych ma pytania odnośnie projektu 

uchwały DRUK NR 2. 

Nikt z radnych nie miał pytań. 

Przewodniczący RM - stwierdził kworum i zarządził głosowanie nad uchwałą. 

Przystąpiono do głosowania: 

Głosowało 14 radnych:   za - 14   przeciw - 0   wstrzymało się - 0. 

Wykaz imiennych głosowań stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący RM stwierdził, że w wyniku głosowania uchwała została przyjęta. 

DRUK NR 3 zmieniająca uchwałę w sprawie emisji obligacji komunalnych oraz 

określenia zasad ich zbywania, nabywania i wykupu 

Przewodniczący RM - poprosił stałe komisje RM o przedstawienie opinii w sprawie 

przedmiotowego projektu uchwały. 

Bogusz Drożdż – komisja rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

Czesława Jarzyńska - komisja skarg, wniosków i petycji pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały. 

Piotr Trybus - komisja budżetu, planowania i mienia komunalnego pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały. 

Barbara Sobczyńska - komisja oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 

uchwały. 

Janusz Gorczycki - komisja kultury, sportu i turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały. 

Alfreda Rakowska - komisja zdrowia, spraw społecznych i porządku publicznego pozytywnie 

zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

Ryszard Markowicz - komisja spraw gospodarczych i rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały.  

Przewodniczący RM - zapytał czy ktoś z Pań i Panów radnych ma pytania odnośnie projektu 

uchwały DRUK NR 3. 

Nikt z radnych nie miał pytań. 

Przewodniczący RM - stwierdził kworum i zarządził głosowanie nad uchwałą. 



Przystąpiono do głosowania: 

Głosowało 14 radnych:   za - 14   przeciw - 0   wstrzymało się - 0. 

Wykaz imiennych głosowań stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący RM stwierdził, że w wyniku głosowania uchwała została przyjęta. 

DRUK NR 4 zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Radków 

Przewodniczący RM - poprosił stałe komisje RM o przedstawienie opinii w sprawie 

przedmiotowego projektu uchwały. 

Bogusz Drożdż – komisja rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

Czesława Jarzyńska - komisja skarg, wniosków i petycji pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały. 

Piotr Trybus - komisja budżetu, planowania i mienia komunalnego pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały. 

Barbara Sobczyńska - komisja oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 

uchwały.  

Janusz Gorczycki - komisja kultury, sportu i turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały. 

Alfreda Rakowska - komisja zdrowia, spraw społecznych i porządku publicznego pozytywnie 

zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

Ryszard Markowicz - komisja spraw gospodarczych i rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały.  

Przewodniczący RM - zapytał czy ktoś z Pań i Panów radnych ma pytania odnośnie projektu 

uchwały DRUK NR 4. 

Nikt nie miał pytań. 

Przewodniczący RM - stwierdził kworum i zarządził głosowanie nad uchwałą. 

Przystąpiono do głosowania: 

Głosowało 14 radnych:   za - 14   przeciw - 0   wstrzymał się - 0. 

Wykaz imiennych głosowań stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący RM stwierdził, że w wyniku głosowania uchwała została przyjęta. 

DRUK NR 5 w sprawie zmian w budżecie Gminy Radków na 2023 rok  

Przewodniczący RM - poprosił stałe komisje RM o przedstawienie opinii w sprawie 

przedmiotowego projektu uchwały. 

Bogusz Drożdż – komisja rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 



Czesława Jarzyńska - komisja skarg, wniosków i petycji pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały. 

Piotr Trybus - komisja budżetu, planowania i mienia komunalnego pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały. 

Barbara Sobczyńska - komisja oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 

uchwały. 

Janusz Gorczycki - komisja kultury, sportu i turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały. 

Alfreda Rakowska - komisja zdrowia, spraw społecznych i porządku publicznego pozytywnie 

zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

Ryszard Markowicz - komisja spraw gospodarczych i rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały.  

Przewodniczący RM - zapytał czy ktoś z Pań i Panów radnych ma pytania odnośnie projektu 

uchwały DRUK NR 5. 

Nikt z radnych nie miał pytań. 

Przewodniczący RM - stwierdził kworum i zarządził głosowanie nad uchwałą. 

Przystąpiono do głosowania: 

Głosowało 14 radnych:   za - 14  przeciw - 0   wstrzymało się - 0. 

Wykaz imiennych głosowań stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący RM stwierdził, że w wyniku głosowania uchwała została przyjęta. 

Ad. 8 

Przewodniczący RM – zapytał czy ktoś chce zabrać głos w sprawach różnych. 

Nikt nie zabrał głosu. 

Ad. 9 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący RM zamknął LXXXIII sesję Rady Miejskiej  

w Radkowie.   

 

 

Protokołowała:       Przewodniczący RM w Radkowie 

Justyna Ożóg               Aleksander Mielniczuk 

      


